
 
 

TOELICHTING BIJ DE AGENDA 

punten 3, 7, 8, 10, 11 en 12 

 

3. Verslag van de kascontrolecommissie 

 
De kascontrolecommissie bestond dit jaar uit de leden Annoesjka Nienhuis en Bauke v.d. Woude. 

Annoesjka en Bauke hebben de jaarrekening en de verdere jaarstukken onderzocht en in orde bevonden. 

 
 

7. Bespreken stand van zaken van opgaan Onze Amsterdam Noord Energie in Amsterdam Energie  

Vorig jaar hebben we op de Algemene Ledenvergadering melding gemaakt van onze intentie te komen 

tot een fusie met coöperatie Onze Amsterdam Noord Energie. Aanleiding voor de fusie is de wens tot 

professionalisering en krachtenbundeling van beide energiecoöperaties. Hierdoor zijn we beter in staat een 

stevige bijdrage te leveren aan de energietransitie in Amsterdam. Het afgelopen jaar is gebruikt om de fusie 

voor te bereiden. We zijn tot de conclusie gekomen dat de beste en meest eenvoudige aanpak het 

formeel opheffen van de coöperatie Onze Energie is. De leden wor- den verzocht om lid te worden van 

Amsterdam Energie. Onze Energie is nu zover dat zij binnenkort hun algemene ledenvergadering houden 

waarbij voorgesteld wordt de coöperatie te ontbinden. We willen het voor de huidige leden van Onze 

Energie aantrekkelijk maken om als lid over te stappen naar Amsterdam Energie. Daarom bieden we die 

leden een gratis lidmaatschap en een premie aan van € 50,-- als zij besluiten naast het lidmaatschap ook 

energie bij ons af te nemen. Dat bedrag krijgen ze na één jaar uitgekeerd maar ze kunnen er ook voor kiezen 

het bedrag te gebruiken om deel te nemen in de te ontwikkelen windturbines bij de Noorder IJplas. 

 

Formeel is  er geen sprake van een fusietussen Onze Energie en Amsterdam Energie. Het is daarom niet 

nodig dat onze ledenvergadering zich formeel uitspreekt over het samengaan. We hebben wel van de 

gelegenheid gebruik gemaakt de statuten van Amsterdam Energie te herzien. Zie hiervoor agendapunt 8. 

 
Het afgelopen jaar is er goed samengewerkt met het bestuur en de commissarissen van Onze Energie. Dit 

heeft ertoe geleid dat de voorzitter en oprichter van Onze Energie, Marcel Gort, bereid is lid te worden 

van het bestuur van Amsterdam Energie. 

 
Het opgaan van Onze Energie in Amsterdam Energie heeft gevolgen voor de samenwerking in Amsterdam 

Wind. Zoals bekend werken we daarin samen met Zuiderlicht en Windvogel aan het wind- 

turbineproject Noorder IJplas. In de gezamenlijke Wind BV heeft elke coöperatie 25% van de aandelen. 

Door het vertrek van Onze Energie uit de BV moet de eigendomsverhouding gecorrigeerd worden naar 

1/3 van de aandelen voor elke coöperatie. In goed overleg met Zuiderlicht en Windvogel wordt dit 

momenteel juridisch en fiscaal uitgewerkt en uitgevoerd. 
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8.  A lgehele s ta tutenwi j z ig ing Ams terdam  Energie 

 
Het samengaan met Onze Energie was tevens een goed moment om de statuten aan te passen. Onze 

Energie heeft een Raad van Commissarissen (RvC) en mede op hun verzoek hebben we die nu ook 

opgenomen in onze statuten. Dat is veruit de grootste verandering. Het voordeel van een RvC is dat enkele 

deskundige mensen directer toezicht kunnen houden op het handelen van  het   bestuur  dan dat de 

ledenvergadering dat kan. Tegelijkertijd hebben we ervoor gewaakt dat de belang- rijke bevoegdheden 

van de algemene ledenvergadering  (ALV) aangetast zouden worden. Op onder delen neemt de RvC taken 

van de ALV over maar op alle essentiële onderdelen blijft de ALV het hoogste orgaan. Controle op het 

doen en laten van het bestuur is met een RvC beter geborgd. Het verzoek is daarom aan de ALV na 

bespreking van de concept statuten te besluiten tot het wijzigen van de statuten en het bestuur te 

machtigen tot de statutenwijziging. Vervolgens zullen we de statuten bij de notaris laten verlijden. Op de 

eerstvolgende ALV kunnen we dan overgaan tot het benoemen van leden van de Raad van 

Commissarissen. 

 

Gevraagde beslissing: 

- Akkoord gaan met de statutenwijziging; 

- Akkoord gaan met het machtigen van het bestuur tot statutenwijziging. 

 

 
10. Goedkeuring voor het  aangaan van een geldlening ten behoeve van de ontwikkel i ng  van een 

deel  van een z onneweide op Str andei l and  I Jburg 

 
Medio maart 2023 is de aanbesteding van gestart gegaan voor een tijdelijke zonneweide op Strand- 

eiland IJburg. Amsterdam Energie onderzoekt samen met de coöperaties Zuiderlicht en Weesp  

Duurzaam de mogelijkheden om tot een aanbod te komen. Uiterlijk 30 mei 2023 sluit de indienings- 

termijn. Het gaat om een project met bijna 5000 panelen, inclusief een ecologisch verantwoord ter- rein 

eronder, dat we 13 jaar mogen exploiteren. Om hiervoor een aanbod te kunnen doen hebben we 

SunProject bereid gevonden voor ons als aannemer te fungeren die het project turn key kan opleveren. De 

totale projectkosten worden nu ingeschat opruim twee miljoen euro. De gemeente geeft ook nog een 

subsidie van circa € 300.000,--. Desondanks is het project niet makkelijk rond te rekenen, vooral de 

(gegarandeerde maar) lage SDE-vergoeding is een knelpunt. Als het project een haalbare businesscase 

oplevert willen we als Amsterdam Energie voor een derde deel participeren in dit project. Hiervoor kunnen we 

een lening aanvragen van maximaal € 450.000 bij het Duurzaamheidsfonds van de gemeente. Daarnaast 

moet dan nog vanuit onze leden een inbreng geleverd worden van circa € 200.000,--. Dit kan door het 

kopen van zonnepanelen. 

 

Gevraagde beslissing: 

Goedkeuring geven voor het aangaan van een lening van maximaal € 450.000,-- ten behoeve van het 

project Zonneweide Strandeiland onder de voorwaarde dat er sprake is van een haalbare  business case. 

 

 
11. Stand van zaken met betrekking tot de ontwikkeling van windturbines i n de omgev ing  van de 

Noorder  I Jp las  i n Ams terdam Noord 

 
Een windproject van bijna 25 miljoen euro; vier burgercoöperaties die dit samen met een coöperatie van 

bedrijven wil realiseren; volledig van en voor burgers uit Amsterdam en aanliggende gemeenten; terwijl twee 

van de vier burgercoöperaties ook nog samengaan; de provincie zich opmaakt voor nieuwe verkiezingen
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(de provincie is het bevoegd gezag voor het afgeven (of niet) van de vergunningen) en de actiegroep 

Windalarm werkelijk alles aangreep om herrie te schoppen. Kortom, het was een cruciaal jaar voor het 

windproject Noorder IJplas. De BV die het project moet gaan realiseren, Wind Ontwikkeling Amsterdam 

Noord (WOAN), met daarin voor vijftig procent  de drie burgerco- operaties en voor vijftig procent de 

bedrijvencoöperatie NDSM-Energie, stuurt het projectteam aan dat al het dagelijkse werk doet. 

We willen allemaal dat het zo snel mogelijk lukt; drie windmolens erbij van en voor Amsterdam. En we 

boeken vooruitgang; we hebben op 31 maart 2023 bij de Omgevingsdienst Noordzee- kanaal- gebied 

(NZKG) een vergunningaanvraag ingediend voor driewindturbines in het gebied van de Noorder IJplas. De 

vergunning hebben wij aangevraagd op basis van de milieueffectrapportage (MER), de Ruimtelijke 

Onderbouwing en de notitie Landschap, natuur en recreatie. De deelonderzoeken die ten grondslag liggen 

aan de MER zijn hier te vinden. En nu? 

Terwijl we heel nauwgezet door alle hoepeltjes springen die de verschillende overheden voor ons 

ophouden werken we ondertussen hard aan met name de communicatie met de directe  omgeving van de 

locatie waar de molens moeten komen en aan de financiering van dit project. We willen het vrijwel volledig 

(95%) in coöperatief eigendom ontwikkelen en exploiteren. Vijf procent van het project kan in handen 

komen van mensen die in een kleine cirkel om de molens heen wonen en niet in coöperatief verband mee 

willen doen (bijvoorbeeld omdat ze eigenlijk fel tegenstander zijn van de molens maar, nu ze toch doorgaan, 

wel financieel willen kunnen profiteren). Om het project te kunnen financieren (lening bij de bank) zullen we 

zo’n twintig tot dertig procent eigen vermogen in moe- ten brengen. Daarvan de helft door de drie 

burgercoöperaties, dus Amsterdam Energie daar weer een derde van. Het gaat dan in totaal om bedrag 

van rond de 800.000 á 900.000 euro. Een deel van dat bedrag moet opgehoest worden in een periode 

dat het nog onzeker is of het project wel doorgaat. We hebben er vertrouwen in dat we zelfs dat deel onder 

de leden kunnen ophalen - na- tuurlijk tegen een gepaste vergoeding die recht doet aan het risicoprofiel. 

Als de vergunningen zijn afgegeven, de SDE-subsidie is toegekend en we uiteindelijk dicht tegen 

financial close aanzitten hebben we ook nog veel geld nodig. We hopen dat alle leden dan weer of alsnog 

instappen om samen schone stroom op te wekken voor onze stad. Een en ander wordt nu uitgewerkt in 

verschillende prospectussen. Heel binnenkort komen we daarmee langs bij de leden! 

 

Peer de Rijk vertegenwoordigt Amsterdam Energie in het windproject, onder andere door deel te nemen 

aan alle WOAN-vergaderingen en de medewerkers van het projectbureau aan te stu- ren. Voor heel veel meer 

informatie, zie: amsterdam-wind.nl. 
 
 

12. Voors tel  to t  aanpass ing van de vergoedingss tructuur  i n het z onpro ject  Reigersbos  

 
Het is de bedoeling van een zonproject dat het op zichzelf rendabel is. De exploitatie zou in principe 

Amsterdam Energie geen geld mogen kosten. Vorig jaar hebben we voor het eerst in het jaarverslag 

melding gemaakt van de negatieve financiële gevolgen die twee projecten hebben voor de exploita- tie van 

onze coöperatie. Het afgelopen jaar hebben we dit verder onderzocht. 

 
Metrostation Reigersbos en The Student Hotel in de Wibautstraat zijn twee van onze zonprojecten. Bij de 

verkoop aan leden/klanten van de panelen op metrostation Reigersbos en The Student Hotel is de 

deelnemers beloofd dat zij een vergoeding krijgen per kWh die gelijk is aan de prijs die ze hiervoor aan om | 

nieuwe energie moeten betalen. Dat is een hogere vergoeding dan de prijs die Amsterdam Energie krijgt 

van om | nieuwe energie voor de opgewekte stroom. In de jaren voor de sterke prijsstijging was dit 

verschil ongeveer 1 tot 2 cent per kWh. Dit leidde de eerste jaren tot een (klein) jaarlijks verlies voor de 

coöperatie. Naast de sterke stijging van de energieprijzen sinds eind 2021 is ook een kWh terug 

geleverde zonnestroom relatief minder waard geworden. Dit komt omdat zonnestroom alleen overdag en 

vooral in de zomer wordt opgewekt en er op dat moment geregeld een overschot is. 

https://amsterdam-wind.nl/noorder-ij-plas/
https://amsterdam-wind.nl/
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Hierdoor is een veel groter verschil ontstaan tussen de prijs die we krijgen van om | nieuwe energie voor 

de stroom en de leveringsprijs aan de afnemers. Als gevolg hiervan is het verlies dat we leiden op deze twee 

daken veel groter geworden. Het probleem doet zich alleen voor bij deze twee projecten. In de latere 

projecten is de vergoeding die deelnemers krijgen gelijk aan de vergoeding die Amsterdam Energie 

krijgt van om | nieuwe energie. 

 
Hoewel de problematiek ook speelt bij The Student Hotel komen we nu met een voorstel alleen voor 

Reigersbos. In het project The Student Hotel speelt ook nog het probleem van een lagere energie- 

productie dan verwacht door verschillende technische problemen. Deze lijken nu opgelost maar zeker weten 

we dat pas al we een jaar verder zijn. Dat resultaat willen we eerst afwachten alvorens met voorstellen te 

komen voor The Student Hotel. Terug nu naar Reigersbos. 

Het probleem van de te hoge vergoeding doet zich alleen voor bij de leden die ook klant bij ons zijn. Als je 

deelnemer bent in het zonproject maar je neemt geen energie van ons af dan krijg je de (lagere) 

vergoeding via je eigen leverancier. 

 
Op Reigersbos liggen 315 panelen en die zijn van 93 deelnemers. 222 panelen zijn gekocht door 64 

deelnemers die zowel lid als klant zijn en dus de (te) hoge vergoeding krijgen. In 2021 ging het nog om een 

bedrag dat ten laste kwam van de coöperatie van € 1.626,--. Over 2022 is dit al opgelopen naar € 4.678,--. 

Dit betekent dat over 2022 per paneel € 21,-- extra is uitgekeerd bovenop het bedrag dat deelnemers 

ontvangen als vergoeding voor een zonnepaneel. Door de hogere energieprijzen is dat gewone rendement 

overigens al hoger dan ooit was verwacht. De exploitatie van Reigersbos is gestart in 2016 en loopt nog tot 

en met 2040. Over de gehele exploitatieperiode dreigt (met de huidige kengetallen) een exploitatieverlies 

voor onze coöperatie van zo’n € 85.000,--. 

 

Het bestuur gaat ervan uit dat de leden van onze coöperatie die deelnemen in een zonproject dit doen uit 

ideële motieven en om een redelijk rendement te ontvangen op hun investering. Voor Amsterdam Energie 

zijn de financiële gevolgen van de gemaakte prijsafspraak groot. Gegeven het feit dat het rendement op 

de zonnepanelen onbedoeld veel hoger is dan de leden konden verwachten, vinden wij het verantwoord 

aan de leden/klanten die deelnemen in het zonproject Reigersbos te vragen of zij bereid zijn de 

vergoedingsafspraak aan te passen naar het niveau van het tarief voor terug levering van om | nieuwe 

energie. 

 

Gevraagde beslissing: 

Goedkeuring geven aan het voornemen van het bestuur aan de leden/klanten van zonproject Reigersbos te 

verzoeken akkoord te gaan met het tarief van om | nieuwe energie voor terug levering. 
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Nieuwe bestuursleden 

        

Motivatie Ma rcel Gort 

 

Het is een spannende en uitdagende tijd. Voor de wereld, voor Nederland voor Amsterdam, en ook voor 

Amsterdammers. De coöperatieve energiemarkt in Amsterdam wil als  tegenbeweging tegen de grote multinationals 

juist meer energie samen ontwikkelen door ons, de burgers van Amsterdam. Ik, Marcel Gort (1958), ben enorm 

blij dat we met de fusie van Onze Energie en Amsterdam Energie een stap kunnen zetten naar meer 

professionalisering en schaalvergroting.  

Als medeoprichter van Onze Energie heb ik mee kunnen werken aan de start van meer coöperatieve energie voor 

burgers. De inspanning van meerdere coöperaties heeft ertoe geleid dat we onlangs een vergunning hebben kunnen 

aanvragen voor de bouw van driewindmolens, een mijlpaal! Graag neem ik deel aan het nieuwe bestuur van Amsterdam 

Energie om hier een succes van te maken in deze mooie en spannende tijd.  

 

Motivatie Jasper Groen  

 

Ik ben Jasper Groen, en ik zet me al 25 jaar in voor een duurzamere wereld. De afgelopen 20 jaar was ik 

actief voor GroenLinks, eerst als bestuurslid, van 2014 tot 2022 als gemeenteraadslid. In de 

gemeenteraad was ik woordvoerder duurzaamheid, en heb ik me de blaren op de tong gedebatteerd om 

te bevorderen dat Amsterdam vol zou inzetten op zonnepanelen en windmolens. Ik heb daarbij altijd een 

lans gebroken voor de zaak van burger-coöperaties. Ik ben sinds maart 2022 de politiek uit, maar wil 

mijn werk op dit terrein nu graag voortzetten door in het bestuur van Amsterdam Ener- gie dezelfde 

doelen te helpen realiseren. Tenslotte: ik ben geboren in 1975, woon met mijn vrouw en zoon van 3 in 

Amsterdam Noord, en ben sinds april 2023 ook Algemeen Bestuurslid van Water- schap Amstel- Gooi 

en Vecht, voor Water Natuurlijk.  


